
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 6/2004 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 176/2004 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση ανακήρυξης σε επίτιμο δημότη και 
απονομής τιμητικής διάκρισης στον Αντιστράτηγο 
Β΄ Σ.Σ. κ. Νικόλαο Ντούβα. 

 
       Σήμερα 22 Μαρτίου του έτους 2004 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 
20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 18-3-2004 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  29 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Μ. Γαβρίδης Κ. Μιχαηλίδης 
2. Α. Γκαμπέσης Η. Σοφιανίδης Π. Ποταμόπουλος 
3. Β. Γιαννουλάκης    
4. Σ.  Παναγιωτίδης   Απόντες Δημαρχιακοί 
5. Ι. Καλαϊτζίδης   Πάρεδροι 
6. Ν. Κεχαγιόγλου   Π. Πιτούλιας 
7. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Γ. Μανακούλης 
8. Ε. Γουναράς    
9. Ι. Ακριβόπουλος ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης  

συζήτηση αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά, Δ. 
Ταχματζίδης, Α. Παπαστεργίου. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 176/2004 απόφασης 
αποχώρησαν οι κ.κ. Χ. Γεωργιάδης, Α. Γκαμπέσης, 

10. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή 
11. Θ.  Σιδηρόπουλος 
12. Γ. Τροχόπουλος 
13. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά 
14. Μ. Σακαλής Δ. Δάσκαλος, Σ. Μηλιόπουλος, Γ. Ορφανίδης, Κ. 

Μιχαηλίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 177/2004 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Δ. Δάσκαλος, Σ. Μηλιόπουλος, Γ. 
Ορφανίδης. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 186/2004 
απόφασης προσήλθε ο κ. Κ. Μιχαηλίδης. 

15. Χ. Φουρνιάδης 
16. Χ. Ντόβας 
17. Σ. Κρομμύδας 
18. Β. Ρήσσου 
19. Κ. Χιονίδης 
20. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
21. Ι. Κουρουζίδης 5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 188/2004 

απόφασης προσήλθε ο κ. Α. Γκαμπέσης και 
αποχώρησαν οι κ.κ. Ι. Κουρουζίδης, Σ. Μηλιόπουλος. 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 191/2004 απόφασης 
προσήλθαν οι κ.κ. Χ. Τζήκα-Μπατσαρά, Σ. 
Μηλιόπουλος, Α. Παπαστεργίου. 
7) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 194/2004 
απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Δελαβερίδης, Γ. 
Ορφανίδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 197/2004 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Θ. Σιδηρόπουλος. 

22. Δ. Δάσκαλος 
23. Α. Δελαβερίδης 
24. Γ. Μιχαηλίδης 
25. Δ. Ταχματζίδης 
26. Σ. Μηλιόπουλος 
27. Α. Παπαστεργίου 
28. Κ. Πουλασουχίδης 
29. Γ. Ορφανίδης 

   

 



 
 Στη συνέχεια αφού δέχθηκε το συμβούλιο να συζητήσει και αποφασίσει για το 
παρακάτω θέμα που δεν είναι  γραμμένο στην ημερήσια διάταξη και το οποίο έκρινε 
ως κατεπείγον ο πρόεδρος έδωσε  το λόγο στο Δήμαρχο, ο οποίος είπε ότι:  

Ο Αντιστράτηγος Κύριος Νικόλαος Ντούβας, Διοικητής του Στρατηγείου 
Δυνάμεων Αντίδρασης Ενίσχυσης και Εφεδρείας (Σ.Δ.Α.Ε.Ε.), από την πρώτη στιγμή 
της εγκατάστασής του στην Βέροια, έχει αναδειχθεί πολύτιμος συμπαραστάτης και 
βοηθός όλων των τοπικών κοινωνικών, πολιτιστικών, μορφωτικών, αθλητικών 
πρωτοβουλιών, εκδηλώσεων και προσπαθειών.   

Η συνδρομή και η στήριξη, που παρέχει προς την Τοπική Κοινωνία έχει 
καταστήσει πολλαπλώς ευεργετική, τονωτική και δημιουργική την παρουσία του 
Στρατού στην περιοχή και ιδιαίτερα στην Πόλη μας.   

Η συμβολή του στην απόδοση των χώρων του Στρατοπέδου της Αγίας 
Βαρβάρας στον Δήμο μας, για την εκεί εγκατάσταση της Πανεπιστημιακής Σχολής, 
ήταν καθοριστική, και δεν εξαντλήθηκε μόνον στην διαδικασία της παραχώρησης 
της συγκεκριμένης έκτασης.   

Οι απαραίτητες εργασίες διαμόρφωσης των χώρων (οι οποίες, όπως είναι 
γνωστό, έχουν εξαιρετικά επείγοντα χαρακτήρα) άρχισαν και σε πρώτο στάδιο 
ολοκληρώθηκαν με την άμεση και αποτελεσματική παρέμβαση του Στρατηγού, που 
διέθεσε προς τούτο τα κατάλληλα μηχανήματα.   

Οι κοινωνικές πρωτοβουλίες, με τις οποίες εκφράζεται εμπράκτως η στήριξη 
σε ευαίσθητες πληθυσμιακές ομάδες, αποτελούν μια ακόμη διάσταση των 
δραστηριοτήτων του Στρατού.   

 
 Για την δημιουργική συμβολή του στην επίτευξη των στόχων της 

Τοπικής Κοινωνίας,  
 για την αγαστή συνεργασία του με όλους τους Τοπικούς Φορείς και 

Παράγοντες,  
 για την άμεση παροχή αποτελεσματικής συνδρομής και 

συμπαράστασης όπου και όποτε παρίσταται ανάγκη,  
 για την διαρκή ετοιμότητα και την πρόθυμη ανταπόκριση σε κάθε 

αίτημα παροχής βοήθειας,  
 για την ιδιαίτερη φροντίδα με την οποία περιβάλλει τις ευπαθείς 

κοινωνικές ομάδες,  
 για το άγρυπνο ενδιαφέρον και την συγκινητική μέριμνά του υπέρ των 

τοπικών υποθέσεων,  
 για την ευθύτητα του λόγου και την καθαρότητα των πράξεων,  
 για το υψηλό φρόνημα, το ήθος, και τον πατριωτισμό,  
 για τα αισθήματα εμπιστοσύνης, αισιοδοξίας, και ασφάλειας που 

εμπνέει στον τοπικό πληθυσμό,  
 για την έκφραση της ικανοποίησης, της πληρότητας και της χαράς της 

Τοπικής Κοινωνίας για το σύνολο της πολυσύνθετης προσφοράς του,  
 

προτείνεται 
το Δημοτικό Συμβούλιο  
να ανακηρύξει Επίτιμο Δημότη τον Αντιστράτηγο Κύριο Νικόλαο Ντούβα  
και να του απονείμει το Μετάλλιο της Πόλεως των Βεροιαίων,  
σε αναγνώριση των πολύτιμων υπηρεσιών που προσέφερε και εξακολουθεί να 

προσφέρει στην Βέροια. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 

Δήμαρχος: Καταχωρείται εισηγητικό. 
Πρόεδρος: Για την αναγκαιότητα συζήτησης εκτάκτως του θέματος, υπάρχουν 

ερωτήσεις;. 
Πουλασουχίδης: Σε τι συνίσταται το έκτακτο; Πρόκειται να φύγει ο 

Στρατηγός; ΄Εχουμε καμία πληροφορία ότι θα προαχθεί ή θα αποστρατευθεί και 



βιαζόμαστε; Μήπως όμως έτσι τον υποτιμούμε αφού παρακάμπτουμε την διαδικασία 
με τον κανονισμό τιμητικών διακρίσεων που ψηφίσαμε;  

Κουρουζίδης: Συμφωνώ απόλυτα με τη θέση – ερώτηση του συναδέλφου. Εάν 
δεν περάσει από την επιτροπή, που είναι θέμα ουσίας, δεν μπορούμε να δώσουμε την 
τιμή που πρέπει να κάνουμε στον συγκεκριμένο Στρατηγό. 

Δήμαρχος: Αύριο ξεκινούν οι κρίσεις. Κατά πάσα πιθανότητα ή θα προαχθεί 
και θα φύγει ή θα αποστρατευθεί και θα φύγει. Για το λόγο αυτό φέρνω εκτάκτως το 
θέμα στο Δημ. Συμβούλιο μια και θα συνεδριάσουμε ξανά την Μ. Δευτέρα. Η 
προσφορά και το έργο του Στρατηγού στην πόλη μας ήταν μεγάλη. Βοήθησε 
σημαντικά τον Δήμο και οποιαδήποτε άλλη θέση εδώ μέσα θα αποτελεί τουλάχιστον 
μικροψυχία. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Πουλασουχίδης: Πραγματικά αρκετοί στρατιωτικοί δείχνουν ότι μπορεί στρατός 

και λαός να συνεργαστούν και να παράγουν έργο ώστε να βοηθήσει ο στρατός τις 
τοπικές κοινωνίες στα πλείστα όσα προβλήματα αντιμετωπίζουν είτε οι οργανισμοί 
τοπικής αυτοδιοίκησης, είτε σύλλογοι και φορείς ακόμη και ιδιώτες.  

Είναι επίσης δεδομένο ότι ο συγκεκριμένος Στρατηγός έχει δείξει με τη 
συμπεριφορά του, στο διάστημα που είναι στη Βέροια, ότι έχει ευαισθησίες και 
διάθεση να βοηθήσει και να συνεργαστεί με την Τοπική Αυτοδιοίκηση.  

Η προσωπική μου άποψη όμως είναι πως επειδή οι Αρχηγοί είναι δεδομένο ότι 
δεν πρόκειται να αλλάξουν με την αλλαγή της κυβέρνησης γιατί έχουν κριθεί και έχει 
παραταθεί η θητεία τους για το 2004. Αρα λοιπόν δεν θα γίνει τομή στις ένοπλες 
δυνάμεις και είναι πολύ πιθανόν να υπάρξει το τρίτο σενάριο που δεν είπε ο κ. 
Δήμαρχος, να παραμείνει δηλ. ο κ. Ντούβας στη Βέροια. Και μόνο το ενδεχόμενο ότι 
μπορεί να προαχθεί ή να αποστρατευθεί δεν δημιουργεί λόγο έκτακτης συζήτησης 
του θέματος.  

Επιπλέον η τιμητική διάκριση έχει την έννοιά της όταν αποδίδεται με τους 
νόμιμους τύπους. Στην προκειμένη περίπτωση παρακάμπτεται μία διαδικασία που την 
καθιέρωσε, και πολύ σωστά, το Δημ. Συμβούλιο και νομίζω ότι τυχόν απονομή 
τιμητικής διάκρισης στον Στρατηγό τώρα και μ΄ αυτή τη διαδικασία, δεν θα έχει τα 
αποτελέσματα που όλοι θέλουμε. Για το λόγο αυτό δεν συμφωνώ να συζητηθεί 
εκτάκτως το θέμα και προτείνω να έρθει ως τακτικό στην επόμενη συνεδρίαση. 

Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Κ. Πουλασουχίδη; 
Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 4 σύμβουλοι: 

Ι. Κουρουζίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Σ. Μηλιόπουλος, Κ. Πουλασουχίδης.  
Κατά της πρότασης αυτής ψήφισαν 19 σύμβουλοι: 

Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ι. Καλαϊτζίδης, Ν. Κεχαγιόγλου, Ε. Δημούλα – 
Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσιαμήτρου – Καραχατζή, Θ. 
Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος, Μ. Σακαλής, Χ. Φουρνιάδης, Χ. Ντόβας, Σ. 
Κρομμύδας, Β. Ρήσσου, Κ. Χιονίδης, Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Δ. Δάσκαλος,  
Α. Δελαβερίδης. 
  Πρόεδρος: Κατά πλειοψηφία συζητείται εκτάκτως το θέμα. 

Δήμαρχος: Για τους λόγους που ανέφερα κύριοι συνάδελφοι, εισηγούμαι στο 
Σώμα να ανακηρύξουμε τον Στρατηγό επίτιμο δημότη της πόλης και να του 
απονείμουμε το μετάλλιο της πόλης. 

Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Πουλασουχίδης: Κύριε Δήμαρχε είναι ανάλογη αυτή η πρότασή σας της 

προσφοράς του Στρατηγού προς την πόλη και τον Δήμο της Βέροιας; Μήπως υπάρχει 
κάτι άλλο στον κανονισμό ανώτερο που θα μπορούσε να αποδοθεί στον Στρατηγό και 
ν’ ανταποκρίνεται περισσότερο στην προσφορά του; Γιατί νομίζω ότι πέρασαν κι 
άλλοι Στρατηγοί αλλά τέτοιου είδους προσφορά στην τοπική κοινωνία όσο αυτή του 
Στρατηγού Ντούβα δεν υπήρξε στο παρελθόν. 

Δήμαρχος: Η προσφορά του είναι γνωστή όχι μόνο στην τοπική κοινωνία 
αλλά ειδικότερα στο Δήμο και στο θέμα της πανεπιστημιακής σχολής βοήθησε τα 
μέγιστα. Η διάκριση που προτείνω είναι αυτή του επίτιμου δημότη και να του 



απονείμουμε το μετάλλιο της πόλης. Ούτε ζυγαριά θα βάλουμε στην προσφορά ούτε 
θα πούμε αν πρέπει να του δώσουμε το χρυσό ή το αργυρό μετάλλιο. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Ουσουλτζόγλου: Προηγουμένως δεν συνέπλευσα με τον κ. Πουλασουχίδη 

γιατί πιστεύω ότι είναι ένα ζήτημα στο οποίο δεν θα έπρεπε να σταθώ στον τύπο αλλά 
στην ουσία του θέματος και η συμμετοχή στα κοινωνικά δρώμενα αυτού του τόπου 
και όχι μόνο στα στρατιωτικά, του Στρατηγού Νικόλαου Ντούβα, νομίζω ότι είναι 
φανερή και γνωστή σε όλους τους συνδημότες μας και πολύ περισσότερο σε μας.  

Πρόκειται για μία πολύ ισχυρή, σπάνια προσωπικότητα που ξεφεύγει από 
αυτό που γνωρίζαμε πάντα ως στρατιωτικό και ως Στρατηγό. Μακάρι να υπήρχαν στο 
στράτευμα κι άλλοι σαν τον κ. Ντούβα. Γι’ αυτό λοιπόν δεν έμεινα στους τύπους,  
θέλω τον Στρατηγό συνδημότη μου, να του ανοίξουμε την πόρτα της πόλης μας 
διάπλατα, μια και αυτός προσέφερε τόσα πολλά και χωρίς να του τα ζητήσουμε, κάτι 
που έχει μεγάλη σημασία. Δεν είναι μόνο η Πανεπιστημιακή Σχολή αλλά χίλια άλλα 
πράγματα και πάνω απ΄ όλα η ανθρωπιά που επιδεικνύει σε κάθε περίσταση.  

Τον θέλω συνδημότη μου τον Στρατηγό με πολύ μεγάλη χαρά και με τις 
μεγαλύτερες τιμές που μπορούμε να του αποδώσουμε. Να το κάνουμε. 

Σιδηρόπουλος: Πιστεύω ότι πολύ σωστά έκρινε ο Δήμαρχος να τιμήσουμε τον 
Στρατηγό – Διοικητή κ. Ντούβα, για την μεγάλη προσφορά του στην πόλη μας και 
πρέπει να κάνουμε το ίδιο και για άλλους ανθρώπους σαν τον Στρατηγό. 
 Πρόεδρος: Συμφωνεί το σώμα με την εισήγηση του κ. Δημάρχου; 
 Σύμβουλοι: Ναι. 
 Από την ψηφοφορία απουσίαζαν οι σύμβουλοι Α. Δελαβερίδης, Γ. 
Μιχαηλίδης, Κ. Πουλασουχίδης. 
 Το Δ.Σ μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την εισήγηση και την πρόταση του Δημάρχου. 
2.- ΄Οτι σκόπιμο είναι ν’ αποδοθούν τιμητικές διακρίσεις στον Αντιστράτηγο κ. Ν. 
Ντούβα, Διοικητή του Σ.Δ.Α.Ε.Ε. (Β΄ Σ.Σ.), για τις εξαιρετικές υπηρεσίες που 
προσέφερε στην πόλη και την τοπική κοινωνία. 
3.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
4.- Τις  διατάξεις των άρθρων 97,106 και 119 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ). 
 

Αποφασίζει 
 
 Α)  Κατά Πλειοψηφία: Εγκρίνει τη συζήτηση και λήψη απόφασης για το 
παραπάνω θέμα που δεν είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη. 

Β)  Ομόφωνα: Ανακηρύσσει τον Αντιστράτηγο κ. Νικόλαο Ντούβα, Διοικητή 
του Στρατηγείου Δυνάμεων Αντίδρασης Ενίσχυσης και Εφεδρείας (Σ.Δ.Α.Ε.Ε.) (Β΄ 
Σ.Σ.), σε Επίτιμο  Δημότη της πόλης των Βεροιέων. 
 Γ) Ομόφωνα: Εγκρίνει την απονομή του Μεταλλίου της Πόλεως των 
Βεροιέων στον παραπάνω, σε αναγνώριση των εξαιρετικών υπηρεσιών που 
προσέφερε στην πόλη και την τοπική κοινωνία της Βέροιας. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  176/ 2004 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Δ. Δάσκαλος 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Α. Δελαβερίδης 

 Ι. Καλαϊτζίδης Γ. Μιχαηλίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Δ. Ταχματζίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Σ. Μηλιόπουλος 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Α. Παπαστεργίου 
 Θ.  Σιδηρόπουλος Κ. Πουλασουχίδης 
 Γ. Τροχόπουλος Γ. Ορφανίδης 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΓΟΥΝΑΡΑΣ Χ. Τζήκα-Μπατσαρά   
 Μ. Σακαλής   
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
 Κ. Χιονίδης   
     
  ΔΗΜΑΡΧΙΑΚΟΙ ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλίδης   
 Π. Ποταμόπουλος   
     
     

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  26-3-2004 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 
 
 


